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RUSKO: Rusko pracuje na zvýšení rychlosti, dosahu a přesnosti svých hypersonických raket, řekl
ruský ministr obrany Sergej Šojgu.
„Do budoucna plánujeme zvýšení dosahu hypersonických zbraní. Jedná se o zvýšení rychlostí, pokud
mluvíme o tomtéž hyperzvuku, jde o zvýšení přesnosti a je to samozřejmě přizpůsobení nosičů novým
typům zbraní,“ řekl Šojgu v rozhovoru pro kanál YouTube Soloviev Live, jehož záběry byly vysílány
na televizním kanálu Rossija 1 a na platformě SMOTRIM.
Ministr objasnil přizpůsobení raket různým nosičům a řekl, že je nutné vytvořit jeden odpalovač
hypersonických raket pro celou řadu techniky. „Tato práce probíhá a dnes už máme nejen co ukázat,
máme čím chránit zemi,“ dodal.
Šojgu připomněl, že ruské ozbrojené síly již mají ve své výzbroji hypersonické rakety Kinžal, které
jsou instalovány na stíhačkách mig-31k, v bojové pohotovosti jsou i strategické raketové systémy
Avangard s hypersonickou klouzavou jednotkou.

Šojgu promluvil o novém Panciru
Ničivý dosah protiletadlových raketových a dělových systémů Pancir vůči bezpilotním prostředkům
se zvýšil o 30 %, sdělil ruský ministr obrany Sergej Šojgu.
„Nový Pancir, který jsme zde docela blízko dodali v tak exkluzivní polouzavřené verzi, u nichž je už
podstatně zvýšen dosah jejich detekce bezpilotních leteckých prostředků a působení na ně. Řeknu to
tak, bylo to zvýšeno o 30 %,“ řekl ministr v rozhovoru pro kanál Soloviev Live na YouTube, jehož
záběry byly uvedeny na televizním kanálu Rossija 1 a na platformě SMOTRIM.
Šojgu také řekl, že pro boj proti dronům má Rusko systémy elektronického boje, „když letěl a letěl a
najednou jako paralyzovaný holub, jako by někde sedl na dráty, nebo ještě něco“.
Ruský průmysl vytvořil protiletadlový raketový dělový systém Pancir-SM, což je hluboce
modernizovaná verze Panciru-S. Komplex obdržel nové rakety se zvýšeným doletem a je schopen
detekovat, sledovat a zasáhnout více cílů na větší vzdálenost.

Šojgu prohlásil, že nevidí žádné ohrožení Ruska ze strany
Ukrajiny
Ukrajina není pro Rusko hrozbou, zbývá doufat v ukončení „nacionalistické bakchanálie“ v této zemi,
řekl ministr obrany Sergej Šojgu.
„Nehovořil bych o Ukrajině jako o hrozbě. Myslím si, že Ukrajina a ukrajinský lid – to je bratrský
národ. Nejsou to jen naši sousedé, jsme jeden národ. O takovém tématu se mi ani nechce diskutovat
nebo uvažovat,“ řekl Šojgu v rozhovoru pro kanál YouTube Soloviev Live, záběry byl uvedeny v
pořadu televizního kanálu Rossija 1.
Řekl, že situace na Ukrajině je vytvářena uměle, ale v Rusku doufají, že se to jednou změní.
„Věříme a doufáme, že se tato situace jednou změní a najde se tam člověk, který zastaví celou tu
nacionalistickou bakchanálii, vůbec ničím nepodloženou historicky ani fakticky, absolutně ničím,“
řekl ministr.
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Šojgu prozradil tajemství ruského úspěchu v Sýrii
Tajemství úspěchu ruské armády v Sýrii spočívá v tom, že Moskva na rozdíl od Washingtonu věnuje
pozornost specifiku cizích zemí, nesnaží se jim vnucovat vlastní pravidla, řekl ruský ministr obrany,
armádní generál Sergej Šojgu.
„Za prvé chci říci, že nikomu nevnucujeme svůj způsob života. Za druhé jsme tam přišli s velmi
konkrétními cíli boje proti teroristům, a ne proti státním orgánům v těchto zemích. Za třetí,
neděláme si nárok na to, o co se snaží oni, a to je vnucování ‚demokratických základů‘, jak se tomu
nyní říká, v těchto zemích,“ řekl v rozhovoru pro kanál YouTube Soloviev Live v rámci odpovědi na
otázku, proč se Rusku podařilo v Sýrii to, co Spojené státy nedokázaly.
Šojgu zdůraznil, že při plnění misí v cizích zemích Rusko vždy dává svým partnerům jasně najevo, že
jeho hlavním cílem je podporovat je, a nikoli vnucovat novou vládu.
„Říkáme, že jsme vás přišli podpořit, ne abychom vytvořili nový režim, novou vládu, nový stát,
politický stav ve vaší zemi, abychom ze socialismu udělali kapitalismus nebo naopak. Samozřejmě
ne. A my to děláme naprosto upřímně, protože tam nemáme žádné zadní druhé a třetí cíle,“
zdůraznil ministr.
V Sýrii nebojují bandité na straně teroristů, ale profesionální vojáci bývalé irácké armády vycvičení v
Sovětském svazu, řekl Šojgu.
„Jakmile jsme začali pracovat v Sýrii, dost rychle jsme si uvědomili, že je to technika, která pochází z
Iráku, že na druhé straně jsou ti, kteří se nesmířili s příchodem vojáků i jiného státu do Iráku, takové
velmi profesionální a velmi dobře nacvičené vojenské akce,“ řekl Šojgu.
Vojenská operace ruských leteckých sil v Sýrii po dohodě s Damaškem začala 30. září 2015. Během
operace se podařilo většinu území státu vrátit pod kontrolu Damašku a největší teroristická skupina
– Islámský stát* – byla poražena.
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